
STAVOVI ODBORA ZA GOSPODARSTVO, OBRTNIŠTVO I PODUZETNIŠTVO 

O STRATEŠKOM PLANU ODRŽIVOG RAZVOJA GORSKOGA KOTARA 2010. - 2013.

usvojeni na 2. sjednici Odbora, održanoj 10. veljače 2010. godine

Odbor ocjenjuje veoma pozitivnim, kako napore Lokalne akcijske grupe Gorski kotar

u izradi Strateškog plana, tako i sam rezultat njezina rada, u naslovu spomenuti dokument o

strateškom razvoju Gorskoga kotara. 

Odbor naglašava da je posebno korisno što je Plan sačinjen za cijeli Gorski kotar,

pa bi to trebalo pozitivno utjecati na integralni razvoj Gorskoga kotara, dakle ne samo na

pojedine segmente ljudskih aktivnosti, kao što je npr. gospodarstvo, već i na ekologiju i dr., te

ne samo na neke jedinice lokalne samouprave, već na Gorski kotar u cjelini. 

Odbor izražava nadu da će se kroz realizaciju ovog Plana postići još veće zajedništvo

svih dionika i zajednica u Gorskom kotaru.

Odbor upozorava da je za Gorski kotar već sačinjen sličan plan razvoja, kada je 2005.

godine u suradnji i uz pomoć Ministarstva gospodarstva i financija Republike Italije donesen

Plan lokalnog razvoja mikroregije Gorski kotar. Nažalost, taj je Plan ostao u ladicama

lokalnih samouprava Gorskoga kotara nerealiziran. Napominjemo da su i tada općinska i

gradska vijeća jedinica lokalne samouprave u Gorskom kotaru formalno usvojila taj Plan.

Kako se to ne bi opet dogodilo - da i taj novi Strateški plan ostane mrtvo slovo na papiru -

Odbor poziva sve zainteresirane strane u Gorskom kotaru, ne samo gradove i općine, da

dobro razmotre taj Plan i da svatko u opsegu svoga interesa poradi na njegovoj realizaciji. 

Posebno bi bilo korisno kad bi se uspostavila čvrsta i institucionalna koordinacija

čelnika goranskih jedinica samouprave, koja bi sama, ili pak njeno ovlašteno tijelo, uz

pomoć LAG-a Gorski kotar i grupa za provedbu, poticala i nadzirala implementaciju toga

Strateškog plana. To bi bilo posebno djelotvorno i učinkovito za ostvarivanje projekata od

zajedničkog interesa u kojima sudjeluje više lokalnih jedinica.

Odbor preporučuje da Gradsko vijeće Grada Delnica, bez obzira na neke uočene

nerealne postavke u Planu, usvoji taj razvojni dokument, te da ga se koristi kao podlogu za

izradu Strategije gospodarskog razvoja Grada Delnica koja je trenutno u izradi.

Odbor je svjestan činjenice da je lakše donijeti plan nego ga realizirati, pa ponovo

upozorava sve subjekte i interesne grupe u Gorskom kotaru da dužnu pažnju posvete

konkretnoj implementaciji i stalnoj evaluaciji strateškog planiranja u cilju poticanja

gospodarskog i svekolikog razvoja Gorskoga kotara.


